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AKCE NA
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koš,
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SLADKÝ VÝLET
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nejen výrobna

 perníčků v Počepicích

RODIČOVSKÁ
RECENZE

dětský karneval 
v pirátském stylu



Postupná výměna veřejného osvětlení probíhá v Miličíně                            
i v okolních osadách. V Záhoří jsme se pustili do kompletní výměny
světelných bodů. Přistoupili jsme k tomu i přesto, že ČEZ plánuje
přeložení elektrického vedení v Záhoří do země. Bohužel tato akce
je stále oddalována. Svítidla jsme tedy umístili na stávající sloupy   
a při realizaci zmiňované akce se pouze přemístí na naše nové
sloupy.
Na základě požadavků ministerstva zdravotnictví a po konzultaci                    
s odborníky na osvětlení jsme použili úsporné LED lampy                              
s oranžovou barvou svícení a s minimálním podílem modré                        
a zelené spektrální složky. Toto řešení je maximálně šetrné                      
k životnímu prostředí včetně lidí. Je totiž podloženo, že nadměrné
využívání bílého světla (světelné znečištění) ovlivňuje živočichy              
a rostliny či přímo celé ekosystémy. Asi se všichni shodneme, že
oranžové světlo je pro oči mnohem příjemnější než studené bílé.
Zmírnění světelného znečištění podporujeme i tím, že veřejné
osvětlení na noc úplně zhasínáme.

Miličín 🟫 NA SLOVÍČKO STAROSTY
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🟫 VÝMĚNA VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ
V ZÁHOŘÍ

Jaké významné akce v měsíci březnu
proběhly? 
Akcí proběhlo mnoho - především pod
taktovkou spolků nebo jednotlivců a vždy
za podpory města. Pořadatelům bych rád
poděkoval za jejich činnost a popřál síly do
další práce, jelikož nejen jako starosta, ale   
i jako pořadatel vím, co vše to obnáší.
Jako významný počin vnímám koupi areálu
bývalého hotelu. Nebylo to rozhodování
jednoduché, ale přesto, že nás čeká
spousta práce a nemálo investic, věřím, že
se v budoucnu ukáže, že to nebylo
rozhodnutí špatné. Prioritou je co nejdříve
pronajmout obchod s potravinami   
a pracovat v projektech na dalším využití
budov.
Co považujete za největší úspěch první
čtvrtiny roku 2024?
Již od konce roku 2023 pracujeme na
zavedení systému odvozu tříděných
komodit papíru a plastu v osadách přímo
od domů. To by nám mělo pomoci k větší
míře vytříděnosti odpadu a lepší pozici   
v budoucnu při splnění procent   
a následných plateb za ukládku odpadu.
Jako každá novinka se i tato místy potýká   
s problémy, ale věřím, že se vše urovná   
k plné spokojenosti. Jsem moc rád, že
spoluobčané tyto změny chápou, za což
jim patří pochvala. První čísla ukazují, že   
se jedná o krok správným směrem.
Na jaké nadcházející akce se těšíte?
V nejbližší době nás čeká jak akce s těmi
staršími na setkání seniorů Miličínska, tak
vítání občánků, což jsou pěkné akce. Letos
jsme je díky koupi hotelu přesunuli tam.
Mimo jiné také proto, aby občané viděli   
v jakém stavu se prostory nacházejí a aby
jim mohli být představeny další plány.
Nezadržitelně 🙂 se blíží termín slavností
města spolu s dětským dnem. Tentokrát
vychází přesně na den dětí, sobotu   
1. června.
Jaké jsou plány města na nejbližší
měsíce?
Plánů máme mnoho. Spoustu věcí je
rozděláno. Některé práce přerušila zima,
jinde čekáme na dokončení projektů.   
Z těch největších zmíním pokračování
oprav sokolovny, snad se podaří posunout   
i projekt areálu se sběrným dvorem,
rozpracována je studie prostoru parko-
viště před hotelem, kterou bychom rádi
představili, a spoustu dalších, pro
veřejnost zatím neviditelných, činností   
v podobě schůzek nad dalšími projekty.

🟫 VĚTRACÍ JEDNOTKY V ČEKÁRNĚ
A V ORDINACI U LÉKAŘE 

Po nekonečných problémech s vlhkostí v prostoru ordinace                        
a čekárny v budově radnice jsme museli tento problém řešit.                   
Po konzultacích s odborníky jsme proto v loňském roce instalovali
lokální větrací jednotky s rekuperací tepla. Zároveň jsme opravili
vnitřní omítky. Po letošní zimě se zdá, že toto řešení určitě částečně
pomohlo a vlhkost je z místností odváděna pryč. Jasně se tedy
ukazuje fakt, že v případě výměny oken či provedení zateplení                        
u starších domů je nutné ruku v ruce řešit i větrání. O podobných
větracích jednotkách nyní uvažujeme i u jiných městských budov.

Karel Trefil

Karel Trefil

Václav Karda, starosta



Miličín 
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Město Miličín se v letošním roce připojilo k několika
obcím ORP Votice, které se rozhodly vyčlenit
určitou část rozpočtu města na projekty vás,
občanů města. Formálně se tomu říká participativní
rozpočet, u nás v Miličíně to bude VyMazli Miličín! 

VyMazli Miličín
K dispozici bude 100 000 Kč na projekty vás, občanů
města. Co je k tomu třeba? Dobrý nápad, trochu
volného času při hledání cen a pak schopnost svůj
projekt prodat sousedům, kteří pro něj budou
hlasovat. 
Jak to funguje?
Od 30. března do 30. dubna bude probíhat sběr
projektů. Vaše projekty můžete podat na
přihlašovacím formuláři (k dispozici na webu města,
nebo osobně v knihovně), nebo přímo zadat projekt
elektronicky na webu https://mojeobec.kr-
stredocesky.cz/portal/paroz/milicin.
Projekty musí být v souladu se Zásadami
participativního rozpočtu města Miličín, ty naleznete
na totožných stránkách.

projekty města
🟫 VYMAZLI MILIČÍNSKO Některé typy projektů totiž podporovány nejsou.

Nesmí jít třeba o opravy komunikací, chodníků      
a mobiliáře, musí se jednat o záměr na pozemku
města a město musí být kompetentní projekt
zrealizovat. K vašemu projektu je nutné dodat      
i rozpočet, takže je nutné si zjistit pár informací      
k tomu, co chcete zrealizovat. Pokud by vás zajímaly
podrobnosti, tak se můžete podívat na participativní
rozpočet Ratměřic nebo Votic, kde je již celá řada
občanských projektů s rozpisem nákladů. Po skončení
lhůty pro podání projektů dojde k formální kontrole
projektů. Kontrolovat se bude soulad se zásadami, ale
třeba také projednání s PČR, stavebním úřadem
(pokud bude nutné). U projektů v maximální výši
(tedy 100 tisíc) budeme ověřovat i to, jestli cena
skutečně odpovídá realitě. Nebojte, pokud bude
projekt obsahovat jen malé problémy, ozveme se vám      
a pokusíme se s vámi projekt nějak upravit, aby mohl
být postoupen do hlasování. A jaké projekty je možné
realizovat? Třeba veřejné ohniště, nové prvky na
dětské hřiště, stojan na kola, novou lavičku, stezku
bosou nohou, přístřešek na autobusovou zastávku      
a jiné. 

Jan Vachtl

🟫 PŘÍSTAVBA A REKONSTRUKCE HASIČÁRNY V MALOVICÍCH
Od roku 2022 průběžně probíhaly práce na opravách
malovické hasičské zbrojnice. Jedním z hlavních
důvodů byl požadavek rozšířit prostor garáže, kde již
nezbýval prostor na přívěsný vozík, se kterým místní
hasiči jezdí po nemalém množství soutěží. Vznikl tak
prostor, který může sloužit i pro pořádání větších
společenských akcí. Společně s přístavbou byla
provedena i oprava omítek, podlahy, střechy                          
a elektroinstalací. Nedílnou součástí byly i vegetační
a terénní úpravy v okolí hasičárny. V dalších letech
jsou v plánu investice i do dalších hasičských zbrojnic
ve vlastnictví města.

🟫 REKONSTRUKCE KULTURNÍHO DOMU V PETROVICÍCH
V roce 2022 jsme rekonstruovali také jeden z našich
kulturních prostorů. Kulturní sál v Petrovicích       
si opravu určitě zasloužil. Tato rekonstrukce
navázala na kompletní opravu střechy a další úpravy       
v dřívějších letech. Proběhla kompletní výměna
topných radiátorů, které jsou napojeny na
instalovaný kotel na pelety. Vybudován byl také nový
bar a nezapomnělo se ani na přebroušení parketové
podlahy, nové závěsy do oken a kompletní výmalbu.
Položena byla rovněž nová podlahová krytina       
v prostorech mimo taneční parket. Opravený
kulturní dům je možné pronajmout i pro Vaše akce.
Ceník pronájmu najdete na webových stránkách
města. 

Karel Trefil

Karel Trefil

https://mojeobec.kr-stredocesky.cz/portal/paroz/milicin
https://mojeobec.kr-stredocesky.cz/portal/paroz/milicin
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🟫 LINE DANCING
Na hodiny Line dancingu se přihlásilo 10 účastnic a je příjemným překvapením, že od pravidelné hodiny, která
se koná každý čtvrtek v gymnastickém sálku družiny ZŠ,  je odradí pouze nemoc. Nacvičujeme základní kroky a
jednoduchou sestavu. Jejich návrhy jsou výsledkem společného nadšení. Je moc příjemné se každý týden
potkat a věnovat se pohybu s příjemnou hudbou. Často se u našich pokusů nasmějeme a máme čas si     
i popovídat. Line dancing je populární po celém světě, existuje mnoho tanečních škol, které se mu věnují,     
a jejich členové jsou ze všech věkových kategorií. V Miličíně jsme začátečnice-amatérky seniorského věku,  ale
kdo ví, třeba se někdo přidá a k této zábavné aktivitě přivede i mladší nadšence a děti. 
Dotazy na t. č. 606 669 811 – B. Kocourková

Blanka Kocourková
🟫 VELIKONOČNÍ KOŠ

Dne 23. března se otevřela miličínská sokolovna
účastníkům akce Velikonoční koš. 
V letošním roce jsem nespoléhala na počasí a oslovila
radnici. Ta mi vyšla vstříc a nabídla mi prostor
sokolovny. 🙂
Tentokrát si přišel zasoutěžit krásný počet 37 dětí, které
čekalo celkem 7 zábavných úkolů. Například hod mrkví
na našeho každoročního maskota Jarmila, lov vajíček na
udici anebo skákání v pytli s pomlázkou. Za splnění
jednotlivých úkolů dostaly děti razítko na soutěžní
kartičku, za kterou si na závěr vyzvedly sladkou odměnu.
Během celého odpoledního programu se za vydatné
pomoci mých přátel pletly pomlázky, děti se fotily ve
fotokoutku, zdobily vajíčka voskem a tančily. Kdo měl
chuť, mohl si pochutnat na teplém ovocném čaji                           
a mazanci, který byl opravdu výtečný. Hodně maminek
se ptalo na recept... Stačí na internetu zadat: "mazanec
podle Maršálka" a hurá do kuchyně.  Pro dloubálky byl
připraven i klasický mazanec bez rozinek 🙂 Pavlína Homolová

Velký úspěch měla zejména u dětí tombola, kde si
mohly vylosovat spoustu výher - třeba
společenské hry, trička, velikonoční dekorace,
hrnečky, poukazy do místních podniků.
Akce se mohla konat díky vstřícné podpoře města
Miličín a sponzorům: Votiskneme.cz, pizza Na
Sibiři, Motobistro cs, Zámkové dlažby Homola,
Hlídání na České Sibiři - hlídání mazlíčků,
Papírnictví Jana Pessrová - Vlašim, farma Karel
Pilz a Marila. 
Tímto bych moc ráda poděkovala všem za
podporu. Přátelům též děkuji za pomoc a za to, že
celé odpoledne proběhlo ke všeobecné
spokojenosti. 
Na velikonočním koši, který je tradičně umístěn
na náměstí, přibyla spousta moc hezkých kraslic.
Těší mě, že tuhle jarní tradici tvoříme společně         
a budu se těšit na příští rok.

http://votiskneme.cz/
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Základní škola 
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Základní škola 

🟥 PŘEDVELIKONOČNÍ
ŠACHY
 I přesto, že ve čtvrtek 28. března byly prázdniny,
sešlo se několik dětí, které se věnují šachům,                
v knihovně. Využily nabídky externího lektora,
který jim ukázal několik zajímavých herních tipů,
přezkoušel je ze znalosti základních pravidel hry.
Hráči si zahráli mezi sebou ale vrcholem byla
simultánka. Lektor hrál partii současně proti                 
4 hráčům. Děti si zajímavé odpoledne užily,
strávily nad šachy 3 hodiny a vyzkoušely si, co je
čeká na Letní škole. Akce byla neplánovaná,
takže byla nabídnuta žákům ZŠ, příště bude                  
v předstihu nabídnuta i veřejnosti.
 

🟥 V MILIČÍNSKÉ ZÁKLADNÍ ŠKOLE TO V NOCI ŽILO!
22. března se konal pro nás třetí ročník Noci                
s Andersenem. Základní škola v Miličíně ve
spolupráci s místní knihovnou uspořádala pro
prvostupňové žáky odpoledne plné her, vyrábění,
kvízů a pohádek.
Při dopolední výuce nás navštívily knihovnice                     
z votické knihovny a představily nám úchvatná díla
spisovatele Petra Síse. Děti měly možnost se
hravou formou seznámit s jeho tvorbou.
 Odpoledne si učitelé pro děti připravili čtenou
verzi příběhu o Gerdě a Kayovi, po níž s dětmi
diskutovali o významu příběhu. Dramatický
kroužek pod vedením paní učitelky Hany Beranové
a pana učitele Petra Zbírala vystoupil s ukázkou
divadelního představení “První školní den” . Potom 

si děti k tématu Ledové královny od Hanse Christina
Andersena vyráběly sněhové vločky, které jsme
společně upevnili na šaty Ledové královny. Dále hledaly
odpovědi v dětských časopisech, luštily tajenky      
a hledaly odpovědi ve velikonoční literární hře. Po
společné večeři proběhlo promítání pohádky.
Večer děti usínaly ve třídách se svými kamarády a
jejich dobrodružství pokračovalo nočním hraním karet,
špitáním ve spacácích a spánkem plným snů      
o prožitém dni. Úžasným rodičům našich žáčků
děkujeme za koláče, bábovky a další domácí výrobky
na snídani. 
Příští rok se budeme opět těšit na shledanou.
 

Tým Noci s Andersenem 2024

Noc ve škole si všichni moc užili!

Blanka Kocourková Předvelikonoční šachy



  🟧 VELIKONOČNÍ DÍLNIČKY V MILIČÍNĚ
V úterý 26. března 2024 odpoledne se školní družina
proměnila ve velikonoční dílničky pro rodiče                         
s dětmi. Děti si mohly upéct medové jidáše,
namalovat si velikonoční vajíčko, pomocí
ubrouskové techniky ozdobit zavařovací sklenice                               
a samozřejmě uplést pomlázku. Pro všechny bylo
připravené i tradiční občerstvení, tj. bábovka,
pomazánka, rolády. Součástí byl i stánek                                 
s velikonočním zbožím rukodělného kroužku. Počasí
nám oproti minulému roku moc nepřálo, celé
odpoledne foukal silný vítr. Dětem se vyrábění líbilo.
Budeme se těšit na příští rok. 

vychovatelky ŠD

  🟧 VČELA - ZÁZRAČNÝ ŽIVOČICH
Ano, to by se mohlo o včele říkat. 25. března se žáci             
2. a 4. třídy už od rána mohli těšit na přednášku,
besedu, výrobu propolisové masti a ochutnávku
různých medů. Do naší školy se totiž dostavil pan
včelař Mirek Dvořák.
Tentokrát jsme nevyráběli svíčky ani nepekli perníčky,
ale vyráběli jsme propolisovou mastičku. Pan Dvořák
umí zaujmout děti i učitele. Těch nových poznatků,
které jsme si odnesli! Je moc dobře, že včelaři budou
mít z našich tříd své pokračovatele. Terezka Plocová,
Vojta Trefil a Zuzka Dvořáková znali odpovědi na
otázky, s kterými by i dospělí měli co dělat. Na konci
článku najdete malý test. Ale zakryjte si odpovědi.
Pan Dvořák nejdříve seznámil žáky s včelou
medonosnou, ukázal a popsal jim na plastovém
modelu její tělo. Společně s žáky sestavoval užitečnost
včel pro člověka. Pak přišlo na řadu ochutnávání
různých druhů medů. Zároveň se připravovaly
produkty na výrobu propolisové mastičky. Při jejich
zahřívání se vůně šířila po celé škole. Děti po malých
kouskách přisypávaly propolis a pan Dvořák míchal                 
a míchal. Hotovou směs pak nalil do kelímku. Pro
každého žáka byl připraven jeden kalíšek propolisové
mastičky. Rodiče dostali informaci, že si mohou
mastičku vyzvednout ve škole nebo v družině.
Přestože by se propolis dal nazvat „všelékem“, je
důležité před použitím provést test na alergickou
reakci. Jistě ji využije celá rodina.
Doufáme, že naše setkání nebylo poslední. Pane
Dvořáku, moc děkujeme.
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Školní družinaŠkolní družina

Pletení pomlázek.

Barvení velikonočních vajíček.

Kolik má včela
žaludků?

Jak daleko
pronásleduje
protivníka její
sestřenice sršeň
asijská?

Jak daleko
pronásleduje sršeň
obecná protivníka? 

Jakou barvu včela
nevidí?

Jakou rychlostí včela
létá?

Která potravina
nejdéle vydrží? 

Kolik má včela
očí?

Kolik má včela
křídel?

Kterou částí
těla včela slyší?

Kolik včela
musí navštívit
květů na
výrobu jedné
kapky medu? Kolik včela za

svůj život
vyrobí medu? 

Řešení testíku najdete na straně 16.

A teď testík

Hana Beranová
Foto: Tereza Klosová



🟨 BŘEZEN V MATEŘSKÉ ŠKOLE
SLADKÝ VÝLET DO VÝROBNY PERNÍČKŮ V POČEPICÍCH

Mateřská školaMateřská škola
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Kolektiv MŠ Miličín

MŠ

Pozorování cukrářek při zdobení perníčků.

LOUČENÍ SE SE ZIMOU
Na závěr trochu pohybu na dětském hřišti.

Zdobení perníčků dle vlastní fantazie.

Vynášení Morany za pomoci básně - Moranu dnes
vyneseme, zimou už se netřeseme. Sluníčko už
bude hřát, není co si více si přát.

TVOŘENÍ NA VELIKONOCE



🟫 BŘEZNOVÉ  ZASTUPITELSTVO 
Ve středu 27. března se v zasedací místnosti
Městského úřadu v Miličíně uskutečnilo další
pravidelné zasedání zastupitelstva. 

Zasedání zahájil starosta města Václav Karda
úvodním přivítáním přítomných zastupitelů                              
a veřejnosti. Dle prezenční listiny bylo přítomno osm
zastupitelů, ze zdravotních důvodů se omluvila
zastupitelka Hana Imramovská. Následovalo zvolení
zapisovatelů a ověřovatelů zápisu a schválení
programu zasedání. 
Prvním bodem po schválení programu zasedání byla
účetní závěrka ZŠ a MŠ Miličín, která byla schválena
jednomyslně. Stejně tak byla schválena i žádost školy
o přerozdělení hospodářského výsledku z roku 2023
do roku 2024, jednalo se o necelých 30 000 Kč. 
Účetní závěrka čekala i samotné město spolu se
zprávou auditorů o výsledku hospodaření. Zpráva
úředníků z Odboru kontroly Středočeského kraje byla
bez závad, z tohoto důvodu bylo možné jednomyslně
schválit i navrženou účetní závěrku. Dalším bodem
bylo rozpočtové opatření 2/2024. Jeho předmětem
byly zejména úpravy mezi paragrafy pro zápůjčku
Mikroregionu Voticko na předfinancování dotace na

                                                                  Z dopravy
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Miličín                                                                  Zastupitelstvo

kompostéry. Pokračovalo se návrhem na zřízení
participativního rozpočtu města po vzoru dalších
obcí ORP Votice. V diskuzi se řešil způsob podání
projektů, hlasování o projektech, detailnost
zpracování projektů, výše alokace a dar, který
Středočeský kraj obcím na pilotní ročník poskytuje.
Zastupitelstvo města schválilo zřízení
participativního rozpočtu města s alokací 100 000 Kč
pro rok 2024. Dalším bodem bylo vyhlášení záměru
pronájmu nebytového prostoru – obchodu v hotelu       
a přijetí dotace od Středočeského kraje na
konvektomat ve výši 224 000 Kč. 
Starosta města následně informoval přítomné       
o možnostech jiné dotace na opravu povrchů       
v sokolovně a připravované opravě střechy hotelu za
přispění dotace Středočeského kraje. V části
zaměřené na pozemky došlo ke schválení žádosti       
o prodej části zaploceného pozemku a souhlas       
s vznikem cestičky. Dobrovolným hasičům ze Záhoří
byl schválen příspěvek na rybářskou soutěž ve výši
2000 Kč na nákup cen pro účastníky. V závěru
zasedání proběhla diskuze o budoucí výstavbě
kruhového objezdu na I/3. 

Jan Vachtl, Václav Karda, Karel Trefil

Miličín

V březnu proběhlo v Mladé Vožici jednání mezi
zástupci obcí Benešovska a středočeského                               
i jihočeského organizátora dopravy o přes-
hraničních autobusových linkách. Po jednání
následovalo místní šetření za přítomnosti dopravce
v trase nové budoucí linky. 

Jednalo se zejména o prodloužení jihočeské linky                       
z Mladé Vožice do Vrcholtovic přes Jiřetice a Chlístov
do Miličína. Na jednání se diskutovalo o různých                
záležitostech od tarifních a provozních po ekonomic-
ké. Po provedeném místním šetření se došlo k závěru,
že obce podají žádost, která bude posouzena orgány
obou krajů, přičemž z jejich úst zazněla projektu
podpora. O dalších podrobnostech budeme
informovat po projednání na úrovni organizátorů
dopravy. Věříme, že se tato linka podaří v prosinci
letošního roku zřídit.

🟫 ŘEŠÍME SPOJENÍ NA JIŘETICE 

Jan Vachtl

Své příspěvky můžete zasílat na e-mailovou adresu:
zpravodaj@milicin.eu do posledního dne v měsíci.



🟫  RODIČOVSKÁ RECENZE - DĚTSKÝ KARNEVAL V PIRÁTSKÉM
STYLU

V sobotu 9. března uspořádal Sbor dobrovolných
hasičů Miličín tradiční dětský karneval. Tentokrát  
se celá akce odehrávala v pirátském stylu: kulisy
tvořily balonky s pirátskými motivy, na stolech byly
papírové lodičky se sladkou odměnou pro děti
společně s pirátem vytvořeným z papírové ruličky.
Nechyběla ani palma a malé lebky, které jsou pro
piráty typické. 
Asi největší a nepůsobivější kulisou byla pirátská loď.
Ta zdobila podium a byla obklopena truhlami                  
s poklady.  Klíčem k nim byla známá melodie z filmu
Piráti z Karibiku. Vždy, když tato píseň zazněla, poklad
se otevřel a vydal svá tajemství.
Právě truhly s poklady děti držely ve střehu, protože
každé z nich zajímalo, co se v nich skrývá. 
Celý karneval odstartovala soutěž rodičů, kteří se
utkali v ,,židličkované”, a cenou pro vítězku byla láhev
vína od jednoho ze sponzorů karnevalu - Modrého
vinařství  a pro všechny zúčastněné pak také poukaz
na úklid sokolovny.
V oblíbené soutěži potom pokračovaly i děti, a to
hned v několika skupinkách. Zájem byl totiž obrovský.
V mezičase se děti a rodiče mohli nechat potetovat
nejrůznějšími pirátskými motivy nebo se vyfotit               
v kulise zobrazující postavu piráta.
O zahnání hladu se postaralo občerstvení v podobě
párků v rohlíku, bonbonů a křupavých svačinek.
Hromadné soutěže se také nesly na vlnách moře             
a pirátů - děti soutěžily v namotávání lodiček,
přetahování a mnoha další soutěžích.
Jedním ze hřebů karnevalového odpoledne bylo
vyhlášení nejlepších masek, které měli za úkol vybrat
někteří dospěláci. Oceněny byly tyto masky: beruška,
včelka, krokodýl, medúza, pirát, klaun, skřítek Dobby,
Marge ze seriálu Simpsonovi, Wednesday                              
ze stejnojmenného seriálu a sáček od čaje.

Jak probíhaly přípravy karnevalu, kolik kulis bylo
použito, co bylo v truhlách s poklady a kolik se snědlo
párků v rohlíku, nám za SDH Miličín řekne jedna                       
z pirátek, Jana Šťastná.

10

Miličín

Karneval s pirátskou tematikou byl plný
obdivuhodných kulis. Jak dlouho trvala jejich výroba
a kdo stojí za jejich výrobou?

Návštěvnost pirátského bufetu byla rekordní. Kolik
párků v rohlíku letos spořádaly masky v doprovodu
dospěláků? 
Co se týká občerstvení, z nabídky se největší oblibě
těšil právě párek v rohlíku a našim pirátským
barmankám se podařilo prodat všechny, které jsme
měli, což bylo přes 80 párků v rohlíku. Samozřejmě
nechyběly ani další sladkosti a různé slané dobroty.

Společenská rubrika

Pirátská tematika nám poskytla mnoho možností, jak
pojmout přípravu dětského karnevalu. Samozřejmě
nejdůležitější byly právě kulisy a ostatní výzdoba
celého sálu. Téma jsem měla vybrané už dlouho,
takže jsem průběžně vymýšlela, co vše by se hodilo.

Zhruba někdy začátkem prosince jsme společně     
s Janou Babickou, Janou Slabou, Drahoslavou
Nedvědovou a Jitkou Dohnalovou začaly vyrábět
pirátské dalekohledy. Poté následovala další příprava,
což byla výzdoba stolů a sálu. Jako poslední část se
vytvářela výzdoba pódia. Pirátská loď „ČERNÁ PERLA“
se tvořila až v týdnu před karnevalem. O konstrukci
lodi se postaral Pavel Kuliš. Pak bylo nutné obložení
konstrukce a finální nabarvení lodi. Další části lodi
jako kormidlo a kotvu vytvářila Nela Slabá. Dále se
tvořily palmy, kanón a další doplňky, které dotvořily
celkový dojem. Na celkovém uspořádání kulis a
sladění výzdoby před samotnou akcí se samozřejmě
podíleli i další než výše uvedení členové SDH. Čas
strávený přípravou karnevalu převýšil sto hodin času.

pokračování na další straně

Pirátská loď jasně vévodila všem pirátským kulisám.



Miličín
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Společenská rubrika
Kolik truhel s pokladem se celkem otevřelo?                       
Co obsahovaly? 
Pro děti byly připraveny tři truhly s poklady a jedna
tajná hora, která vydala poklad v podobě sladkostí.
Každá truhla obsahovala skutečný pirátský poklad –
dalekohledy, měšec s perlou a drahými kameny                  
a v poslední truhle byly pirátské dukáty a bankovky.
 Kolik karvenalových kostýmů jste letos napočítali?

Přiznám se, že jsme masky nepočítali, ale jak je
patrné z fotografií, kostýmů bylo mnoho. Zvířátka,
pohádkové postavy, a někdy i netradiční kostýmy -
například sáček od čaje. Tady bych chtěla poděkovat
všem, kdo dětem kostýmy připravují, oceňuji
především jejich kreativitu.
 

Můžete už teď prozradit, jaké téma máte
naplánované na příští karneval?

Kdo všechno se na letošním karnevalu podílel a je
někdo, komu byste rádi poděkovali za účast     
a pomoc při organizaci a přípravách karnevalu?

Pirátky postupně otevřely tři truhly s poklady.

Poděkování bych ráda věnovala členům SDH Miličín    
a i jejich rodinným příslušníkům, kteří se na přípravě   
a konání karnevalu jakkoliv podíleli. Dále bych určitě
také chtěla velice poděkovat všem našim sponzorům
za jejich dary.

Téma příštího dětského karnevalu zatím prozrazovat
nechci, ať se mají děti na co těšit. Doufáme, že budou
spokojené stejně jako při letošním karnevalu. Už teď
se na všechny těšíme.



Miličín
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🟪 VELIKONOČNÍ DÍLNIČKY
V dopoledních hodinách soboty 23. března 2024
ve společenské místnosti hasičského domu proběhl
kreativní zážitek nejen pro děti, ale také pro dospělé.
Atmosféra byla plná radosti a šikovných rukou, které
proměnily jednoduché materiály ve velikonoční skvosty.
Dospělí účastníci proměnili polystyrénové modely
vajíčka s kousky pestrobarevných látek v patchwork
vajíčka. Z těchto patchwork vajíček s pomocí březových
a břečťanových větviček a své fantazie si vytvořili
nádherné závěsné ozdoby, které určitě okouzlí každého,
kdo projde kolem jejich domovních dveří.
Děti se spolu s lektorkami pustily do tvorby vlastních
velikonočních symbolů. Kuřátka a zajíčky v různých
podobách si tvořily na pěti stanovištích plných inspirace
a veselí. Děti obkreslovaly svou ruku, malovaly, stříhaly,
skládaly, lepily lepidlem i tavnou pistolí. Pracovaly                     
s papírem, plastem, dřevem, ale i mechem. Jejich
výrobky nesly kousek jejich osoby podle toho, s jakou pílí
a šikovností je tvořily. Doprovod přispěl sladkými
dobrotami, které dodaly energii všem účastníkům, aby 
mohli pokračovat ve své tvůrčí práci. Pro děti                                 
a dospěláky to byla nejen zábava, ale i možnost rozvíjet
svou kreativitu a jemné motorické dovednosti. Akce                 
se vydařila, děti i dospělí si odnesli domů nejen
velikonoční výrobky, ale také dobrou náladu.

Členky SDH Miličín

🟫  VELIKONOČNÍ SOBOTA V ZÁHOŘÍ
Letošní Bílá sobota se kromě tradičních příprav na Velikonoční
pondělí nesla v duchu dětského očekávání, co to v Záhoří bude
za novotu. Děti totiž na Velký pátek obdržely do poštovních
schránek barevnou obálku, v níž našly pozvánku na sobotní
hledání čokoládových vajíček. Zval je zajíc Záhoř, aby se sešly                  
v sobotu ve 14:00 u místní hasičárny.
 Tak se i stalo, a dětí se sešlo 19, některé samy, jiné                                         
s doprovodem. Tato početná výprava se pak vydala na cestu,
kterou jim zajíc Záhoř určil. Kudy jít, napovídaly barevné obálky,
které děti postupně nacházely. Někdy následovaly i barevné
fáborky. Zastávky byly celkem čtyři a na každé se děti
propracovaly k nějaké té čokoládě. Pokaždé jiným způsobem,                 
a vždy tomu předcházela vědomostní otázka a jednoduchý úkol. 
 Poslední zastávka děti dovedla do křoviska u potoka, kde
objevily čokoládové zaječí hnízdiště. Po vyřčení velikonoční
koledy mohly postupně vejít dovnitř a odnést si čokoládového
zajíce.Tam se s nimi zajíc Záhoř rozloučil a popřál jim veselé
Velikonoce. Všichni se poté odebrali zpět ke svým domovům. 
 Počasí ten den opravdu přálo, takže to byla příjemná procházka.
Sluníčko svítilo někde až moc, což čokoládě úplně nevyhovovalo,
ale dětem to ani v nejmenším nevadilo :). Věřím, že si to všichni
zúčastnění užili, a zajíc Záhoř se snad ozve i za rok.

Záhoří

Hana Imramovská
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společenská rubrika    
🟫  ÚMRTÍ

V měsíci březnu nás náhle
opustila paní Jiřina Zoulová           
z Miličína ve věku nedožitých
74 let. 

🟫  BLAHOPŘÁNÍ
V měsíci březnu oslavila své 80. narozeniny
paní Marie Bendová z Miličína. Popřát jí přišel
starosta města Václav Karda.



Když po první válce řádily u nás lupičské bandy,
potřebovali jsme zlého psa, poněvadž jsme se báli              
o naše dvě prasata, která zloději s oblibou kradli.
Ten čas nastoupil zde na faře nový, mladý kaplan,              
s kterým jsem chodil do zpěváckého kroužku                        
a jinak s ním udržoval styky a ten mi dal štěně od
zlé farské feny.
Z toho štěně vyrostl pořádný pes, jako tele veliký                
a zlý jako ďábel! Měl boudu u prasečího chlívku,                
u níž byl ve dne přivázán. Jen na noc jsem jej
pouštěl. Nikoho k sobě nepustil než mne a když
jsem nebyl doma a naši jej chtěli nakrmit, museli
mu nádobu se žrádlem podávat lopatou, poněvadž
k sobě blíže nikoho nepustil. A když i někdy ve dne
jsem jej odvázal, aby se proběhl, musel jsem
všechny ostatní upozornit, aby se zavřeli v bytě.
Poslouchal jen mne, všem ostatním byl nepřítelem!
Naši se však psa báli a naléhali na mne, abych jej
odstranil. Tomu jsem se dlouho bránil, měl jsem psa
rád, ale nakonec jsem uznal, že se již s ostatními

Text doslovně přepisuje paní Jana Plačková ze starých stejnojmenných záznamů miličínského obyvatele
Josefa Nováka.
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 členy rodiny nespřátelí a že by mohl někdy někoho
potrhat. Dal jsem jej tedy jednomu hospodáři, který
právě psa potřeboval.
Vedl jsem jej k němu na řetěze, jako divoké zvíře,
kterým vskutku byl.
U toho hospodáře byl právě jakýsi soused na
návštěvě. Tomu se pes líbil a hned si jej pohladil. Ale
pes jej okamžitě kousl do ruky a kdybych jej pevně
nedržel, pořádně by souseda pocuchal.
U nových pánů se měl pes špatně. Ne snad, že by mu
nechtěli dát nažrat a na něm šetřili, to ne. Ale nedbali
naň, jen sem tam mu děvečka nebo čeledín něco        
k žrádlu hodili, nebo mu dali napít.
Když jsem psa po čase uviděl, bylo mě ho líto! Byl
vychrtlý, kost a kůže, schlíplý – a již nekousal. Jen        
u boudy bez zájmu seděl nebo ležel a ani neštěkal!
Já jsem si však opatřil psa jiného, protože zlodějské
tlupy řádily dál, a hlídače jsme potřebovali. Ten můj
nový pes byla naše Sylva, o které jsem se již zmínil.

🟫  MĚSTEČKO MÉHO MLÁDÍ

Miličín

Pokračování na téma zlodějské v příštím vydání.

🟪 VŠESOKOLSKÝ SLET V PRAZE
Na XVII. všesokolském sletu                
v Praze od 30. června do                          
5. července 2024 bude
předvedeno dvanáct hromad-
ných skladeb. Jednu z nich od
září pravidelně nacvičuje devět
miličínských sester. Skladba se
jmenuje Babí léto a cvičebním
náčiním je deštník ve dvojím
barevném provedení. Očekává
se účast dvacet tisíc cvičenců  
a padesát tisíc diváků. Hlavní
vystoupení nás čeká ve čtvrtek
4. července od 21 hodin na
fotbalovém stadionu v Edenu. 
Sletovému týdnu v Praze bude
předcházet 9. června Jihočeský
slet v Českých Budějovicích               
a Středočeský slet sokolské
župy Blanické, který se
uskuteční 15. června                              
ve Voticích.
Na výše uvedené akce srdečně
zveme všechny příznivce
sportu a dobré nálady.

Za TJ Sokol Miličín Irena Čeňková
Sokolské sestry



Miličín
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SBĚR NEBEZPEČNÉHO A VELKOOBJEMOVÉHO
ODPADU

Koná se v pátek 12.  dubna od 8:00 do 16:00
a v sobotu 13. dubna od 8:00 do 12:00                        
u hasičského domu v Miličíně.

STAVĚNÍ MÁJE A ČARODĚJNICKÝ REJ 
Koná se v úterý 30. dubna od 18:00                            
na náměstí  v Miličíně.
Program pro děti od 18:00 do 19:00, stavění
máje od 19:00.
Občerstvení zajišťuje HC Miličín.

HARRY POTTER - POJEĎ S NÁMI DO BRADAVIC
Koná se od čtvrtka 2. května  do 1. června
2024 v čase, kdy je otevřený MěÚ, a každý
pátek do 17:00.
Pořádá Město Miličín a MKKM.

OKRSKOVÁ SOUTĚŽ V POŽÁRNÍM SPORTU 
Koná se v sobotu 25. května od 11:00 
na fotbalovém hřišti v Mezně
Zve okrsek Miličín a SDH Mezno. 

POSEZENÍ S HARMONIKÁŘEM
Koná se v pondělí 29. dubna od 14:00 v
restauraci Motobistro Česká Sibiř.
Pořádá Klub důchodců.
Vstupné dobrovolné.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
Koná se v  sobotu 11. května od 10:00 
Pro pozvané děti a jejich rodinu.
Pořádá město Miličín.

OKNO MÉ LÁSKY 
Koná se v pátek 17. května od 18:00
v Divadle Broadway.
Odjezd z Petrovic v 15:26, dále z obvyklých
zastávek: Malovice, Záhoří, Podměští,       
u městského úřadu, škola. Odjezd od MěÚ
Miličín v 15:38.
Více informací na webu města.
Pořádá MKKM.
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Miličín  a okolí                                                                 

AKTIVITY

 kultura a akce

POCHOD KANAPE 
Koná se v sobotu 18. května 2024        
v Petrovicích.
Trasa a časy budou upřesněny.

OSTATNÍ

PRO SENIORY

PRO CELOU RODINU

VÝSTAVA

PRO OBČÁNKY

MUZIKÁL

HASIČSKÝ SPORT

SETKÁNÍ SENIORŮ MILIČÍNSKA
Koná se v neděli 14. dubna  od 14:00                          
v hotelu v Miličíně.
Svoz autobusem ve 13:30 z Nasavrk, Nových
Dvorů, Malovic a Záhoří do Miličína.
Hraje dechová hudba Milana Včeláka.
Pořádá Město Miličín.

🟧  Řešení testu ze strany 7:

SOKOL

STŘEDOČESKÝ SLET SOKOLSKÉ ŽUPY
BLANICKÉ

Koná se v sobotu 15. června ve Voticích.
Vystoupí miličínské cvičenky.

1) dva, 2) 25 - 30 m, 3) dokud ho nedostihne,
4) červenou, 5) 28 - 29 km za hodinu, 6) med

- tisíce let, 7) pět, 8) čtyři, 9) kolenem,                     
10) tři tisíce, 11) cca půl kávové lžičky.

PRO CELOU RODINU
MĚSTSKÉ SLAVNOSTI 
A OSLAVA DĚTSKÉHO DNE

Koná se v sobotu 1. června od 13:00                  
na náměstí v Miličíně.
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